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کوتاه اقتصادی

ب�ا گذش�ت 2 م�اه از دومین 
توافق بانک ها ب�رای رعایت نرخ 
س�ود مصوب، بررس�ی ها نشان 
می دهد بعضی از بانک ها همچنان 
بیش از 22 درصد سود می دهند.

به گزارش فارس، بعد از شکست 
تواف��ق اول بانک ها ب��ا بانک مرکزی 
برای ساماندهی نرخ های سود سپرده 
نامه ای توسط رئیس شورای هماهنگی 
بانک ه��ای دولتی به رئیس کل بانک 

مرکزی ارسال شد.
در ای��ن نام��ه رئی��س ش��ورا به 
نمایندگی از بانک ها خواستار نظارت 
جدی بانک مرک��زی بر نحوه اجرای 
نرخ های سود سپرده شد، پس از آن 
بود که جلس��ه ای با حضور مسئولان 
بانک مرکزی و مدیران عامل بانک ها 
و مؤسسات اعتباری در بانک مرکزی 

برگزار شد.
در این جلسه که به نوعی با تمامی 
بانک ه��ا و مؤسس��ات اتم��ام حجت 
ش��د، صورتجلس��ه دیگری تنظیم و 
به تصوی��ب همه اعض��ای حاضر در 

جلسه رسید.
هدف از این جلسه رعایت نرخ های 
س��ود مصوب مورد توافق بانک ها بود 
که بعد از صدور بخشنامه ای تدوین و 
ابلاغ شد و در آن 7 مورد برای تنبیه 
و مجازات بانک ها و مؤسسات متخلف 

در نظر گرفته شده بود.
اکنون با گذش��ت حدود 2 ماه از 
دومین توافق، تهرانفر معاون نظارتی 
بانک مرکزی با اش��اره به بهتر شدن 
اجرای نرخ س��ود سپرده در سیستم 
بانکی بر عدم رعایت نرخ های سود و 
راه های فرار بسیار نظام بانکی از نرخ 
سود های مصوب اذعان کرده، خط و 
نشان می کشد و می گوید این بار دیگر 
کوت��اه نمی آییم و قطع��اً با متخلفان 

برخورد می کنیم.
در همین راس��تا ب��رای پیگیری 
نحوه اجرای دومین توافق بانک ها که 
قرار شد با تشدید برخوردهای نظارتی 
و پلیس��ی ضمانت اجرا پیدا کند، به 
تعدادی از بانک ها سر زدیم که نتایج 

آن بدین قرار است:

کارمند یکی از بانک ها در مواجهه 
با س��ؤال م��ا در خصوص نرخ س��ود 
س��پرده گذاری 200 میلیون تومانی 
می گوید نرخ س��ود سپرده یک ساله 
22 درصد، 9 ماهه 20 درصد، 6 ماهه 

18 درصد و...  است.
وی اضاف��ه می کن��د: نرخ س��ود 
پرداخت��ی م��ا ارتباط��ی ب��ا میزان 
س��پرده گذاری ندارد و مدت سپرده 
تنها مورد ملاک است؛ فعلًا نرخ هایی 
که به ما اعلام کرده اند برای س��پرده 
یک س��اله حداکثر 22 درصد است و 
ما نمی توانیم س��ودی بیش��تر از این 

بپردازیم.
حضور در ش��عبه دیگر و پاس��خ 
کارمند به ما: اگر س��ود س��پرده را تا 
پایان دوره یک س��اله برداشت نکنید 
بان��ک به ش��ما 24/3 درصد س��ود 

پرداخت می کند.
یکی از بانک های دیگر که از نظر 
نوع مالکی��ت و حجم تقریباً به بانک 
قبلی نزدیک است به ما پاسخ می دهد 
سود سپرده یک ساله به شرط اینکه 

سود و اصل آن در پایان دوره توسط 
شما دریافت شود 24/6 درصد است 
و اگر حجم سپرده شما زیاد باشد در 
صورتی که با رئیس ش��عبه صحبت 
و توافق کنید به صورت روزش��مار با 
نرخی بیشتر هم قابل پرداخت است.

کارمند یکی از بانک های با سابقه 
و قدیم��ی ب��ا تأکید ب��ر اینکه بیش 
از 22 درصد س��ود ام��کان پرداخت 
نیست می گوید در شرایط فعلی دیگر 
بانک ها ملزم به رعایت نرخ های سود 

مصوب هستند.
وی در پاس��خ به این س��ؤال که 
اگر س��پرده گذاری قاب��ل توجهی در 
بانک انج��ام دهیم آیا امکان دریافت 
س��ود بیشتر هس��ت، پاسخ می دهد: 
س��پرده های بالای 50 میلیارد ریال 
در ص��ورت دریافت مجوز از مدیریت 
امکان دریافت س��ود بیشتر دارند اما 
سپرده های کمتر از 50 میلیارد ریال 

همان نرخ مصوب را خواهند گرفت.
برای پیگیری و جستجوی بیشتر 
با بانک های مختلف به صورت حضور 

در شعبه و تماس تلفنی انجام دادیم 
که در نتیجه می توان گفت در مقطع 
کنونی بانک ها از لحاظ سود سپرده به 
3 دسته تقسیم می شوند؛ دسته اول 
بانک هایی که ب��ه طور کامل خود را 
ملزم به رعایت نرخ های سود کرده اند، 
دسته دوم بانک هایی هستند که برای 
مبالغ کلان سود بیشتری می پردازند 
و دسته س��وم بانک هایی هستند که 
در صورت عدم برداشت اصل و سود 
پول تا انتهای دوره سود بالاتری را به 

مشتریان خود می دهند.
بررس��ی م��ا نش��ان می دهد که 
نمی توانیم بانک ه��ا را از لحاظ ابعاد 
و ن��وع مالکی��ت در ح��وزه پرداخت 
سود سپرده تفکیک کرد، زیرا برخی 
بانک ها ماهیت غیردولتی و نه کاملًا 
خصوص��ی دارند اما ب��ه 2 روش ذکر 
ش��ده نرخ ه��ای س��ود بیش��تری را 
می پردازند و بانک هایی هم هس��تند 
که چند س��الی بیشتر از فعالیت آنها 
نمی گذرد ولی نرخ های سود را رعایت 

می کنند.

برخی بانک ها همچنان
 نرخ سود مصوب را رعایت نمی کنند

مل�ی، صادرات،  بانک های 
تج�ارت، ملت، رف�اه کارگران 
و مسکن هنوز دس�تورالعمل 
پرداخت تسهیلات 30 میلیون 
مس�کن مهر را علی رغم ابلاغ 
ش�ورای پول و اعتب�ار آماده 

نکرده اند.
به گ��زارش خبرگزاری فارس، 
بانک مرکزی 25 دی ماه امس��ال 
مصوبه ش��ورای پ��ول و اعتبار در 
خصوص افزایش 5 میلیون تومانی 
س��قف تسهیلات مس��کن مهر را 
ب��ه بانک ه��ای عامل اب��لاغ و در 
آن تاکید کرد که افزایش س��قف 
فردی تس��هیلات مس��کن مهر از 
250 به 300 میلیون ریال، صرفا 
برای طرح های نیمه تمام بانک های 
عامل )با اولویت طرح های در شرف 
اتمام که به تش��خیص بانک عامل 
با افزایش سقف فردی مربوطه به 
اتمام می رسند، با هدف تبدیل عقد 
مشارکت مدنی به فروش اقساطی و 
تسریع در وصول اقساط تسهیلات 

اعطایی( موافقت کرد.
ضمن اینکه بانک مسکن نیز تا 
س��قف کلی مصوب شورای پول و 
اعتبار )به میزان 500/000 میلیارد 
ریال( می تواند نس��بت به افزایش 
سقف فردی یاد ش��ده اقدام کند 
)س��قف فردی یاد ش��ده مشمول 
طرح های تکمیل شده بانک مسکن 
که هنوز تبدیل به فروش اقساطی 
نشده اند از جمله برای 293/420 

واحد بانک مسکن نمی شود.(
از آنج��ا ک��ه در ابلاغیه بانک 
مرک��زی آم��ده اس��ت متقاضیان 
می توانن��د با مراجعه به بانک ها از 
این مسئله که پروژه آنها مشمول 
افزای��ش 5 میلیون تومانی ش��ده 
است، یا خیر مطلع شوند. برخی از 
متقاضیان مسکن مهر به خبرنگار 
ف��ارس می گویند، ب��رای اطلاع از 
اینکه پروژه های مش��مول افزایش 
5 میلیون تومانی تسهیلات مسکن 
مه��ر به بانک ه��ای عامل مراجعه 
کرده اند، اما کارکنان بانک در پاسخ 

اعلام می کنند هنوز دستورالعملی 
به آنها ابلاغ نش��ده است، بنابراین 
خص��وص  ای��ن  در  نمی توانن��د 

مراجعین را راهنمایی کنند.
پورسعیدی یکی از کارشناسان 
مس��کن می گوید: ای��رادی که به 
مصوبه بانک مرکزی وارد است این 
اس��ت که افزایش وام به تشخیص 

بانک عامل گذاشته شده است.
وی اضافه می کند: بدین معنا 
ک��ه بانک عامل اگر ص��لاح بداند 

افزایش تسهیلات یک پروژه را در 
دستور کار قرار می دهد در حالیکه 
در تم��ام مصوبات دول��ت قبل و 
حال حاض��ر به دلی��ل تخصصی 
بودن میزان و نوع پیشرفت پروژه 
و اش��راف اجرایی، تشخیص تعلق 
افزایش تسهیلات بر عهده وزارت 
راه و شهرسازی بوده و اصولا بانک 
توانایی تش��خیص این موضوع را 

ندارد.
بدان  این  افزود:  پورس��عیدی 

معناست که اجرایی شدن مصوبه 
مزبور تا به تفاهم رس��یدن وزارت 
راه و شهرسازی با بانک های عامل 
به ویژه بانک مسکن حداقل 6  ماه 
زمان خواهد برد و پروژه ها حدود 

6 ماه بلاتکلیف می مانند.
البته احمد اصغری مهرآبادی 
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در 
طرح مس��کن مهر از ابلاغ مصوبه 
تومانی  میلی��ون  تس��هیلات 30 
مس��کن مهر به بانک ه��ای عامل 
توسط ش��ورای پول و اعتبار خبر 
داده و گفت��ه اس��ت ک��ه مصوبه 
ش��ورای پ��ول و اعتب��ار مبنی بر 
افزایش تس��هیلات مسکن مهر به 
30میلیون تومان ابلاغ شده و بانک 
مسکن تا هفته آینده دستورالعملی 
برای پرداخت این تسهیلات آماده 

خواهد کرد.
پیش بین��ی  داد:  ادام��ه  وی 
می کنیم این دس��تورالعمل هفته 
آینده امضا ش��ود تا هر چه زودتر 
این مصوبه جنبه اجرایی پیدا کند.
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عضو انجمن فولاد ایران با بیان اینکه تولیدکنندگان ایرانی هم اکنون با کمبود نقدینگی 
و تولید با ظرفیت پایین مواجه هستند، گفت: اگر مطابق استانداردها، هر کارخانه باید برای 
س�ه ماه آینده خود مواد اولیه داش�ته باش�د، هم اکنون برخی کارخانجات تنها برای 10 روز 

آینده خود مواد اولیه تهیه می کنند؛ چراکه نیاز به نقدینگی بالایی دارد. 
بهمن قاسمی در جمع خبرنگاران افزود: سال 94، سال خوبی برای فولادی ها نخواهد بود و مجموعه 
شرایط نشان می دهد که سال آینده وضعیت مناسبی بر فولاد حاکم نخواهد بود، چراکه تجارت جهانی 
بر روی آن تاثیرگذار اس��ت.وی اضافه کرد: در چنین ش��رایطی که بازارهای جهانی فولاد نیز وضعیت 
چندان مناسبی ندارند، چنانچه تولیدکنندگان ایرانی بتوانند سبد محصولات خود را تنوع بخشند، بطور 
قطع می توانند از این بحران عبور کنند، اما در مجموع، سال آینده، سال خوبی برای فولادی ها نیست؛ 
البته امیدواریم اوضاع از شرایط فعلی بدتر نشود.این عضو انجمن فولاد ادامه داد: با مجموعه شرایطی 
که حاکم ش��ده اس��ت، وعده رسیدن تولید فولاد به 45 میلیون تن عملی نیست و در خوشبینانه ترین 
شرایط می توانیم 20 میلیون تن فولاد تولید کنیم. وی سپس در خصوص احتمال وجود رقابت منفی 
بین تولیدکنندگان فولاد در بازارهای داخلی و جهانی، تصریح کرد: رقابت منفی وجود ندارد و در بازار 
اکنون شرایط به گونه ای است که تولیدکنندگانی که توانایی بقا دارند، در بازار ماندگار هستند و واحدهای 
کوچک، غیراقتصادی شده اند.به گفته قاسمی، توانایی ذوب و نورد و فولاد در کشور 16 میلیون تن است 

درحالی که اگر براس��اس کش��ورهای نیمه توسعه یافته بخواهیم سرانه مصرف 250 کیلوگرمی داشته 
باشیم، نیاز به 20 میلیون تن احساس می شود. این در حالی است که دولت سیاست های انقباضی به 
کار گرفته است.مدیرعامل شرکت آریان فولاد گفت: اجرای هفت طرح فولادی از سوی دولت ضروری 
بود و باید اجرا می شد، چراکه هم اکنون با اجرای این طرح ها نیاز کشور به واردات شمش از بین رفته 
است درحالیکه سه سال قبل، باید واردات صورت می گرفت.وی با بیان اینکه رسوب فولادهای وارداتی 
در گمرکات اکنون دیگر به چشم نمی خورد، گفت: واردات اکنون به صرفه نیست؛ مگر اینکه پولشویی 
اتفاق بیفتد.قاسمی سپس تصریح کرد: ادغام واحدهای فولادی عملیاتی نیست، چراکه بخش خصوصی 

هنوز توانمند نشده و فرهنگ ادغام را ندارد، یعنی به بلوغ لازم برای همکاری نرسیده است.
وی با بیان اینکه اولین خط خریداری شده آریان فولاد از کره جنوبی بوده است، خاطرنشان کرد: 
دومین خط میلگرد این کارخانه از کنسرسیومی ژاپنی خریداری شده بود که در سال 85 راه اندازی و 
به بهره برداری رسیده است، خط سوم نیز در سایت دوم این کارخانه نصب شده و 250 هزار تن ظرفیت 
دارد، خط چهارم نیز برای میلگرد به ظرفیت 500 هزار تن نصب شده و خط ذوب دوم نیز در حدود 
150 هزار تن ظرفیت دارد که نصب شده است. قاسمی گفت: ظرفیت کلی اسمی این شرکت 2 میلیون 
تن است که تا به امروز از ابتدای سال 280 هزار تن تولید کرده ایم و امیدواریم تا آخر سال این رقم به 
350 هزار تن برسد، اما مشکلات نقدینگی و بازار ما را وادار کرده که تا 30 درصد ظرفیت کار کنیم.

یک عضو انجمن فولاد عنوان کرد 

کمبودنقدینگیبزرگترینمشکلتولیدکنندگانفولادکشور

رئیس س�ازمان امور اراضی کشور گفت: پدیده شاندیز با تغییر کاربری حدود 50 هکتار 
از زمین های کشاورزی مرغوب، آن را به ساختمان تبدیل کرده است.

قباد افش��ار در گفت وگو با فارس در مورد اقدامات ساخت وس��از غیرمجاز پدیده شاندیز در اراضی 
کشاورزی اعلام کرد: این شرکت دارای دو تخلف در حوزه اراضی کشاورزی و مالی است.

وی با بیان اینکه شرکت مذکور در حومه مشهد و در کنار شهر شاندیز حدود 50 هکتار از اراضی 
کشاورزی بسیار مرغوب را تبدیل به ساختمان کرده است، افزود: متاسفانه این کار با همکاری شهرداری 

و صدور مجوز برای ساخت در اراضی کشاورزی انجام شده است.
افش��ار در پاس��خ به این سؤال که پدیده شاندیز حدود سه سال قبل کارش را شروع کرده، چرا در 
همان ابتدا جلوی پیشروی کار گرفته نشد، گفت: از ابتدای شروع کار این شرکت در سال 90، وزارت 

جهاد کشاورزی تنها دستگاهی بود که علیه آن شکایت کرد ولی سایر سازمان ها ورود پیدا نکردند.
رئیس س��ازمان امور اراضی کشور بیان داشت: درباره موضوع ساخت وساز پدیده شاندیز در اراضی 
کشاورزی دو پرونده تنظیم شده یکی علیه خود شرکت به دلیل ساخت غیرمجاز در اراضی کشاورزی 
و دیگری علیه ش��هرداری که پروانه غیرمجاز برای س��اخت صادر کرده و در حال حاضر هم در حال 
پیگیری و رسیدگی به این موضوع هستیم. ضمن اینکه پدیده شاندیز با حمایت برخی سازمان ها کار 

خود را بطور غیرمجاز شروع کرد.
افشار بیان داشت: تاکنون چند بار پرونده تخلفات شاندیز به شورای عالی شهرسازی و معماری رفته، 
ضمن اینکه شورای مذکور مصوب کرده که به هیچ عنوان اراضی کشاورزی نباید تغییر کاربری دهند.

وی با بیان اینکه علاوه بر تخلف تغییر کاربری اراضی کشاورزی، پدیده شاندیز دارای تخلفات مالی از 

جمله عرضه سهام خارج از بورس و امکان مختلف است، تصریح کرد: پدیده شاندیز متخلف است و قطعا 
با احکام دادگستری کار را پیگیری می کنیم ولی هنوز نتوانسته ایم حکم توقف اجرایی پروژه را بگیریم.
افش��ار با بیان اینکه عرضه س��هام این شرکت متوقف شده است، گفت: اگر کسی کار قانونی انجام 
دهد نیاز به عرضه س��هام در خارج از بورس ندارد.رئیس س��ازمان اراضی کشور تصریح کرد: افرادی که 

سهام این شرکت را خریده اند آینده ای مبهم از سرنوشت سرمایه اشان دارند.
افشار با اشاره به اقدام غیرقانونی پدیده شاندیز برای تغییر کاربری 50 هکتار از اراضی کشاورزی 

در شهر چناران گفت: قبل از هر اقدامی جلوی پیشروی غیرمجاز کار گرفته شد.
رئیس سازمان اراضی کشاورزی افزود: از حدود دو سال پیش تذکرات لازم در خصوص اخذ مجوزهای 
لازم برای ادامه کار به مدیر عامل پدیده ش��اندیز داده ش��ده اما ظاهرا مسئولان این شرکت تمایلی به 
انجام کار قانونی ندارند و مردم هم نباید به افرادی که تن به اخذ مجوز قانونی نمی دهند اعتماد کنند.

افشار بیان داشت: براساس قانون هر سازه ای که از سال 85 به بعد به صورت غیرمجاز ساخته شود 
حکمش تخریب است؛ مگر اینکه قبل از ارائه حکم قضایی صاحبان آن مراحل اخذ مجوز قانونی را طی 
کنند.وی در پاسخ به این سؤال که طبق گفته شما اگر مسئولان پدیده شاندیز مراحل قانونی اخذ مجوز 
س��اخت را دریافت کنند، می توانند به ادامه کارشان در اراضی کشاورزی بپردازند، گفت: بله می توانند 
ولی جریمه می شوند.افشار در مورد جریمه در نظر گرفته شده برای این متخلفان، اظهار داشت: جریمه 

توسط دادگاه تعیین می شود و ممکن است، حکم تخریب یا جریمه نقدی باشد.
وی افزود: قانون برای این دست از متخلفان حکم قلع و قمع در نظر گرفته و قاضی هم بر مبنای 

قانون عمل می کند ولی هم اکنون نمی توان اعمال نظر کرد که چه حکمی برای آنها صادر می شود.

رئیس سازمان امور اراضی کشور:

پدیدهشاندیز50هکتارزمینکشاورزیمرغوبرابهساختمانتبدیلکردهاست

رئیس جمهور آذربایجان خواس�تار اتصال خط آهن کشورش 
به ایران شد.

الهام علی اف در دیدار وزیر اقتصاد ایران همکاری دو کشور را در صلح 
و ثبات منطقه موثر خواند و اظهار داش��ت: دستورات لازم برای گسترش 

همکاری های بین دو کشور به نهادهای ذیربط ابلاغ شده است.
رئیس جمهور آذربایجان همچنین به اهمیت کریدور ش��مال- جنوب 
و اتصال خط آهن دو کش��ور اش��اره کرد و گفت: بهره برداری از این طرح 

باید سریعا آغاز شود.
وی با اشاره به افت جهانی قیمت نفت، بر هماهنگی دو کشور در این 
زمینه تاکید کرد و گفت: وزارتخانه های دو کشور باید موانع فعالیت بخش 
خصوصی دو کشور را مرتفع کنند.وزیر امور اقتصادی و دارایی کشورمان 
هم در این دیدار با اش��اره به اراده سیاس��ی س��ران دو کشور بر گسترش 
مناسبات اقتصادی تاکید کرد و گفت: برغم تاکید رؤسای دو کشور برای 
گس��ترش روابط اقتصادی و وجود ظرفیت های ممتاز برای همکاری بین 
دو کشور، هنوز روابط اقتصادی رضایت بخشی را در بین ایران و جمهوری 

آذربایجان شاهد نیستیم.
طیب نی��ا در ادامه، رف��ع موانع همکاری اقتصادی بین دو کش��ور را 

خواستار شد.
وزیر اقتصاد کشورمان همچنین در دیدار با همتای آذری خود، همکاری 
جمهوری آذربایجان را برای تامین مالی پروژه راه آهن رش��ت- آس��تارا و 
آذربایجان خواستار شد. وی در عین حال پیوستن کشورهای گرجستان 

و روسیه به این خط راه آهن را مورد تاکید قرار داد.
وی در ادام��ه از آمادگ��ی ایران برای الحاق به عضویت بانک توس��عه 
آس��یایی خبر داد و خواستار همکاری و مساعدت آذربایجان در این باره 
شد.طیب نیا در ادامه از سامیر شریف اف وزیر دارایی جمهوری آذربایجان 
برای س��فر به ایران و بررس��ی فرصت های اقتصادی و سرمایه گذاری در 

کشور از نزدیک دعوت کرد.
وزیر دارایی جمهوری آذربایجان نیز در ادامه ضمن اعلام آمادگی برای 
همکاری اقتصادی با ایران تصریح کرد:  در اجلاس آتی بانک توسعه آسیایی 
تمام تلاش خود را برای عضویت ایران در این بانک به کار می گیرد تا ایران 
بتواند از منابع مالی بین المللی برای تامین پروژه های خود بهره مند شود.

مدیرعامل بانک اقتصاد نوین هرگونه شایعه ای مبنی بر کلاهبرداری 
و یا خروج مدیران این بانک از کشور را تکذیب کرد.

حس��ن معتمدی در گفت وگو با ایسنا، درباره شایعات منتشره در شبکه های 
اجتماعی اظهار کرد: مش��خص است که بانکی که دارای ثبات و استقلال است و 
در هیچ حاش��یه ای حضور نداشته و مش��کل نقدینگی ندارد و حتی یک روز هم 

حسابش نزد بانک مرکزی قرمز نیست را هدف قرار داده اند.
وی با اشاره به تعداد پنج میلیونی مشتریان بانک مزبور گفت: این اتفاق آزمونی 
برای ما بود که نسبت به اعتماد مشتریان خود مطمئن شویم چراکه با انتشار این 
خبر مراجعات زیادی برای دریافت سپرده وجود نداشت.معتمدی با تأکید بر این 
که هیچ خروج پولی از بانک اقتصاد نوین رخ نداده و شرایط عادی است، توضیح 
داد: برخی از مشترکان با اطلاع از این خبر مراجعه کرده و بعد از این که مدیران 
شعبه اطلاعات کافی را در اختیار آنها قرار داده اند هیچ سپرده ای را بازپس نگرفته اند.
مدیرعام��ل بانک اقتصاد نوین با بیان این که بانک های معتبر و دارای مجوز 
هیچ گاه با چنین اخباری دچار بحران نمی ش��وند، یادآور ش��د: این درحالی است 
که وقتی ش��ایعاتی درمورد مؤسسات و یا بانک های غیرمجاز منتشر می شود، راه 
افتادن موج های اجتماعی تا حدودی عادی تر به نظر می رسد.خاطرنشان می شود 
طی روزهای هفته گذشته شایعه ای در شبکه های اجتماعی از قول وزیر اطلاعات 

منتشر شد که مدعی فرار مدیران بانک اقتصاد نوین از کشور شده بود.
اطلاعیه وزارت اطلاعات

در همین راستا وزارت اطلاعات نیز درباره انتشار مطالب کذب و شایعه  پراکنی 
در فضای مجازی اطلاعیه ای صادر کرد که در آن آمده است: به آگاهی ملت شریف 
ایران می رساند، بیانیه ها و اظهارات وزیر اطلاعات فقط از طریق سایت این وزارتخانه 
و رسانه های رسمی کشور منتشر می گردد و سایر اظهارنظرها و بیانیه هایی که به 
نقل از ایش��ان در خارج از این مجاری اعلام و یا منتش��ر می شود مورد تأیید این 
وزارتخانه نیس��ت.همچنین وزارت اطلاعات همواره پیگیری قانونی انتشار اخبار 
نادرس��ت و خلاف واقع را که موجب تش��ویش اذهان عمومی می شود، برای خود 
محفوظ می داند.متأس��فانه به تازگی برخی افراد در فضای مجازی و ش��بکه های 
اجتماعی با اهدافی که وزارت اطلاعات اشراف کافی بر آنها دارد، درصدد تشویش 
اذهان عمومی هس��تند.به طور مثال در برخی از این ش��بکه ها، نقل قول هایی از 
حجت الاسلام  والمسلمین دکتر سیدمحمود علوی وزیر اطلاعات مبنی بر »خروج 
مدیرعامل یکی از بانک های خصوصی از کش��ور« منتشر شده که از اساس کذب 
محض است.وزارت اطلاعات وظیفه دارد با اقدامات اطلاعاتی و شناسایی، با تولید 
و منتشرکنندگان این شایعات که قصد برهم زدن فضای عمومی و امنیت کشور 

را دارند، به شدت برخورد کند و نتایج آن را به اطلاع مردم برساند.
برگزیده جشنواره دکتر نوربخش

خدمت انتقال وجه از طریق ش��ماره تلفن همراه MMT بانک اقتصاد نوین 
جایزه بخش نوآوری جشنواره مرحوم »نوربخش«، را در مراسم اختتامیه همایش 
سالانه بانکداری الکترونیک و نظام های پرداخت کسب کرد.به همین منظور لوح 
تقدیر و تندیس چهارمین جشنواره دکتر نوربخش به بانک اقتصاد نوین اهدا شد. 

این جایزه را حسن معتمدی مدیرعامل بانک اقتصاد نوین دریافت کرد.
چهارمین جش��نواره دکتر نوربخش با ه��دف معرفی طرح های خلاقانه نظام 
بانکی در حوزه خدمات بانکداری الکترونیکی برگزار شد. این جشنواره طرح های 
خلاقان��ه ای در حوزه خدم��ات بانکداری الکترونیکی را معرفی می کند که در این 
دوره 22 طرح نوآورانه و سودآور توسط بانک ها و شرکت های ارایه دهنده خدمات 
بانکداری الکترونیکی معرفی ش��ده بود که این خدم��ت بانک اقتصاد نوین رتبه 
دوم بخش نوآوری را کسب کرد.لازم به ذکر است عملکرد بانک اقتصاد نوین در 
دومین و سومین جشنواره مرحوم دکتر نوربخش نیز مورد توجه قرار گرفته بود 
و این بانک در حوزه خدمات بانکداری الکترونیکی در این جش��نواره ها نیز جوایز 

ارزنده ای دریافت کرده بود.

در دیدار با وزیر اقتصاد عنوان شد

درخواست رئيس جمهور آذربایجان 
برای اتصال خط آهن کشورش به ایران

تکذیب شایعات درباره خروج مدیران 
یک بانک خصوصی

درآم�د مالیات�ی در 9 ماهه امس�ال با تحقق ح�دود 48 هزار 
میلیارد تومان، بیشترین درآمد دولت در این بخش در مقایسه با 

مدت مشابه در سال های اخیر بوده است.
به گزارش ایس��نا، در حالی روند درآمدهای بودجه به س��مت اتکای 
بیشتر به درآمدهای مالیاتی حرکت می کند و این سهم در بودجه امسال 
و س��ال آینده نیز نسبت به دوره های قبل قابل توجه تر است که عملکرد 

سال جاری نشان از رشد این درآمدها و تحقق آنها دارد.
این در حالی است که عملکرد 9 ماهه بودجه امسال نشان می دهد از 
حدود 70 هزار میلیارد تومانی که برای درآمدهای مالیاتی به عنوان بخشی 
از رقم حدود 100 هزار میلیارد تومانی درآمدهای دولت در بودجه عمومی 
پیش بینی شده بود حدود 47 هزار و 900 میلیارد تومان محقق شده است.

درآمدهای مالیاتی بدس��ت آمده در 9 ماه از اجرای بودجه امس��ال با 
رش��د 52 درصدی نس��بت به رقم 31 هزار و 500 میلیارد تومان محقق 

شده در همین مدت زمانی در سال گذشته همراه بوده است.
اما درآمد مالیاتی دولت از ابتدا تا پایان آذر س��ال گذش��ته نسبت به 
26هزار میلیارد تومان محقق شده در این بازه زمانی در سال 1391 نزدیک 

به 21/5 درصد رشد داشت.
بر این اس��اس درآمد مالیاتی 9 ماهه امس��ال در مقایسه با دوره های 
مشابه قبل، حدود 16 هزار میلیارد تومان بیشتر از سال گذشته و 22هزار 

میلیارد تومان هم بالاتر از سال 1391 است.
این در حالی اس��ت که دولت برای س��ال آینده نیز با کاهش منابع 
نفت��ی، جهت درآمدی خود را به س��مت درآمده��ا بالاخص درآمدهای 
مالیاتی سوق دهد؛ به گونه ای که در لایحه بودجه، این بخش درآمدی با 
رشد 17هزار میلیارد تومانی نسبت به سال جاری حدود 87 هزار میلیارد 

تومان پیش بینی شده است.

رکورد کسب درآمدهای مالياتی شکست

معاون وزیر نفت گفت: از سال آینده با بهره برداری از طرح های جدید 
بنزین سازی پالایشگاه نفت اصفهان، بندرعباس و فاز اول پالایشگاه  ستاره 

خلیج فارس، واردات بنزین کشور بطور کامل متوقف خواهد شد.
عب��اس کاظمی در گفت وگو با مهر در تش��ریح آخری��ن وضعیت طرحهای 
افزای��ش ظرفیت تولید بنزین ایران افزود: در حال حاضر ظرفیت تولید بنزین در 
پالایشگاه های نفت کشور به بیش از 64 میلیون لیتر در روز افزایش یافته است.

معاون وزیر نفت با تاکید بر اینکه هم اکنون به طور متوس��ط روزانه بیش از 
20 میلیون لیتر بنزین با استاندارد یورو 4 اتحادیه اروپا در برخی از کلانشهرهای 
کشور عرضه و توزیع می شود، اظهار داشت: هم اکنون در جایگاه  های سوخت تهران، 

کرج، اراک، تبریز، اصفهان و مشهد بنزین با استاندارد یورو 4 عرضه می شود.
این مقام مسئول با اشاره به آغاز عرضه بنزین یورو 4 در تعدادی از جایگاه های 
بندرعباس، تاکید کرد: سال آینده هم با راه اندازی واحدهای جدید بنزین سازی، 

عرضه بنزین یورو 4 در تعدادی دیگر از کلانشهرهای کشور آغاز خواهد شد.
کاظمی همچنین با اشاره به برنامه افزایش عرضه گازوئیل با استاندارد یورو 
4 و گوگرد بس��یار پایین خاطرنش��ان کرد: با تمهیدات اندیشیده شده به ویژه در 
ش��بکه انتقال به زودی در کل جایگاه های مش��هد مقدس امکان عرضه گازوئیل 

یورو 4 فراهم می شود.

10 درص�د در م�اه جاری به نرخ س�واری های کرایه بین ش�هری 
افزوده می شود.

رحمت حاج  محمد علی، مدیرعامل اتحادیه شرکت های تعاونی سواری بین 
شهری کشور در گفت وگو با فارس با تایید خبر فوق گفت: در راستای تورم 
سالیانه از 25 اسفند ماه سال جاری 15 تا 20 درصد دیگر نیز به نرخ کرایه ها 
افزوده خواهد ش��د، البته این افزایش 15 تا 20 درصدی بعد از 15 فروردین 

سال 94 اعمال نشده و کرایه ها به قیمت های قبلی برمی گردد.
وی اظهار داش��ت: در س��طح کشور تعداد 45 هزار دستگاه سواری کرایه 

بین شهری با متوسط سن حدود 6 سال فعال است.
وی افزود: نرخ کرایه در این بخش توافقی است، بدین معنی که اتحادیه ها 
مختار هستند در شرایطی که تقاضا و مسافر کم است نرخ ها را کاهش داده 
تا جذب مس��افر بیش��تری داشته باشند، ضمن آنکه در ایام پیک سفر نرخ ها 

درصدی افزایش می یابد.
وی درباره آماده سازی ناوگان برای ایام نوروز بیان کرد: در نوروز 94 تعداد 
3000 دس��تگاه خودروی سواری کرایه در مسیر تهران به مقاصد مختلف و 

بالعکس فعالیت می کنند.
مدیرعامل اتحادیه شرکت های تعاونی سواری کرایه بین شهری کشور ادامه 
داد: در داخل استان ها نیز شرکت های داخلی بسته به میزان فعالیت، سواری 
کرایه بین شهری در اختیار دارند که مسافران درون استانی را جابجا می کنند.

حاج محمد علی بیان کرد: سواری های کرایه بین شهری غیر از ایام پیک 
سفر، در بقیه ایام سال، ماهانه 10 تا 15 روز غیر فعال هستند زیرا مسافری 
وجود ندارد؛ در همین راس��تا رانندگان ناوگان س��واری کرایه برای جابجایی 

نوروزی در آمادگی کامل به سر می برند.
رئیس اتحادیه سواری کرایه بین شهری اظهار داشت: تلاش می کنیم در 
ایام نوروز جابه جایی مسافران با نظم خاص انجام شود ضمن آنکه نظارت بر 

عملکرد آنها کاملا وجود دارد.
وی بیان کرد: در ایام نوروز امسال نیز همانند سال های گذشته در راستای 
جبران ترددهای یک سر خالی حدود 15 تا 20 درصد نرخ کرایه سواری های 
بین شهری افزایش می یابد؛ در این ایام به عنوان مثال در هفته ابتدای نوروز 
تعداد مسافرانی که قصد دارند از تهران خارج شوند بسیار زیاد و کسانی که 
قصد دارند وارد تهران ش��وند بس��یار کم است. در همین راستا رانندگانی که 
مسافران را به خارج از تهران منتقل می کنند هنگام برگشت با صندلی خالی 

به تهران برمی گردند که باید این زیان آنها جبران شود.

افزایش 30 درصدی
 نرخ سواری کرایه بين شهری

بانک مرکزی اخی�راً با صدور 
بخشنامه ای از بانک ها و مؤسسات 
اعتباری خواسته تا به وظیفه خود 
در قب�ال تامین مس�کن اقش�ار 

کم درآمد عمل کنند.
ب��ه گزارش ایس��نا، در اواخر مهر 
امس��ال هیئت دولت برای تسریع در 
روند خانه دار ش��دن اقشار کم درآمد، 
طی مصوبه ای ضرورت تامین مسکن 
این اقش��ار را مورد توجه ق��رار داد و 
شرایطی را برای اعطای وام مسکن به 

آنها تصویب کرد.
در ای��ن مصوبه تاکید ش��د که به 
منظ��ور احیاء، نوس��ازی و بهس��ازی 
مسکن در بافت های فرسوده، ناکارآمد 
و سکونت گاه های غیررسمی  همچنین 
تامین مس��کن گروه های کم درآمد و 
زوج های جوان تا سقف یک میلیون و 
800 هزار واحد مسکونی تا پایان برنامه 

ششم حمایت های لازم انجام شود.
از این تعداد، یک میلیون و 440 
هزار فقره مربوط به وام تامین مسکن و 
360 هزار فقره مربوط به ودیعه اسکان 
موقت ساکنان بافت های فرسوده است 
که تا پایان برنامه ششم بانک مرکزی 
موظف است سالانه تا سقف 300 هزار 
فقره از این نوع وام های مس��کن را به 

متقاضیان پرداخت کند.
اما در حالی که به نظر می رس��د 
با تایید این مصوبه در ش��ورای پول و 
اعتبار و تعیین ساز وکارهای پرداخت 
آن چند هفته ای است که اجرای این 
مصوبه در راستای حمایت از اقشار کم 
درآمد برای تامین مسکن در بانک ها 
کلید خ��ورده، اخیراً بانک مرکزی نیز 
در بخشنامه ای به بانک ها و مؤسسات 
اعتباری مج��از از آنها خواس��ته تا با 
رعای��ت ضوابط م��اده قانونی مربوط 
به تامین مس��کن اقشار کم درآمد به 
وظیفه خود در این رابطه عمل کنند.

ب��ر این اس��اس باید نی��م درصد 
از درآمد مش��مول مالیات بانک ها به 
حس��اب خزانه به منظور اجرای قانون 
تهیه مس��کن برای اف��راد کم درآمد 

واریز شود.

معاون برنامه ریزی استانداری 
ته�ران گفت: با توج�ه به تعادل 
عرض�ه و تقاضا در ب�ازار در ایام 
پایانی سال و پس از آن نیز هیچ 
نمایشگاه عرضه مستقیم کالا دایر 

نمی شود.
نعمت الله ترک��ی در گفت وگو با 
ف��ارس اظهار داش��ت: تولید کیفی و 
کم��ی 23 قل��م کالای ض��روری که 
همواره بیش��ترین تقاضا را از س��وی 
مردم داش��ته اس��ت در حد بس��یار 
مناس��بی ب��وده و مش��کلی از جهت 
تعادل بازار و تامی��ن مایحتاج مردم 
به خصوص در ایام پایانی سال وجود 
نداش��ته و حتی نیازی به واردات این 

محصولات نیز نیست.
وی با اش��اره ب��ه ذخیره بیش از 
4هزار تن گوشت قرمز و عرضه گوشت 
گرم از س��وی پایگاه های عش��ایری، 
خاطرنش��ان کرد: با برنامه ریزی های 
انجام ش��ده از سوی س��ازمان جهاد 
کش��اورزی استان، جوجه ریزی مرغ 
به گونه ای انجام شده که گوشت مرغ 
در ی��ک هفته مانده به عید وارد بازار 
می شود و پاسخگوی نیازها خواهد بود.

ترکی خاطرنش��ان ک��رد: قیمت 
محصولات و کالاهایی نظیر گوش��ت 
قرمز، م��رغ، برنج، حبوب��ات و دیگر 
کالاهای اساس��ی دس��تخوش تغییر 
نخواهند ش��د و نه فقط تا پایان سال 
که حتی برای روزهای ابتدایی س��ال 
94 نی��ز این اقلام به خوبی و فراوانی 
در اختی��ار متقاضیان و م��ردم قرار 

خواهند گرفت.
مع��اون برنامه ریزی اس��تانداری 
تهران بیان داش��ت: در ای��ام پایانی 
سال جاری برای جلوگیری از تخلفات 
احتمالی طرح تش��دید بازرس��ی در 
دستور کار قرار گرفته است.با تشکیل 
کارگروهی با حضور مسئولان تعزیرات 
حکومتی اس��تان، بازرس��ان سازمان 
صنعت، معدن و تجارت و بازرس��ان 
اتحادیه ها، اصناف و مراکز بهداشتی 
در قالب گش��ت های مشترک، طرح 
تشدید بازرسی در ایام پایانی سال به 

اجرا گذاشته می شود.
وی در پاس��خ به پرسشی مبنی 
بر اینکه آیا نمایش��گاه بهاره امس��ال 
برگزار می ش��ود گفت: نمایشگاه های 
عرضه مستقیم کالا برگزار نمی شود،.

وی ب��ا تاکید بر تع��ادل عرضه و 
تقاضا در بازار، خاطرنش��ان کرد: این 
مسئله موجب ش��ده تا در ایام فصل 
پاییز هیچ نمایش��گاه عرضه مستقیم 
کالا در سطح استان نداشته ایم و علاوه 
بر آن در ایام پایانی سال و پس از آن 

نیز هیچ نمایشگاهی دایر نمی شود.

بخشنامه
 بانک مرکزی 

برای تامين مسکن 
اقشار کم درآمد

معاون برنامه ریزی 
استانداری تهران:

نمایشگاه بهاره 
امسال 

برگزار نمی شود

با بهره برداری از طرح های جدید

واردات بنزین از سال آینده قطع می شود

دبیر انجمن صنایع نس�اجی و 
پوش�اک ایران گف�ت: بیش از 90 
درصد از برندهای خارجی پوشاک 
که در ایران عرضه می شود تقلبی 

است.
در  رئی��س زاده  محمدمه��دی 
گفت وگ��و با ایس��نا، با بی��ان  اینکه 
بس��یاری از محصولات ایرانی با برند 
خارجی فروخته می شود، اظهار کرد: 
این امر ب��ه دلیل فروش بهتر اجناس 
صورت می گیرد در صورتی که کیفیت 

اجناس داخلی ما بالاتر هستند.
وی با اش��اره به یک��ی از بندهای 
لایحه رفع موانع تولید گفت: در یکی 
از بنده��ای این لایحه آمده »اگر برند 

خارجی با همکاری آن برند و با امکانات 
داخلی در کشور تولید شود منوط به  
اینکه بیش از 30 درصد از تولیداتش 
صادر شود، تمامی تولید آن از معافیت 
مالیاتی برای ی��ک دوره چهار تا پنج 

ساله برخوردار خواهد شد.«
رئیس زاده با انتقاد از نحوه واردات 
چادر مش��کی تصریح کرد: چند سال 
پی��ش تعرفه چادر مش��کی را به 10 
درص��د کاهش دادن��د. در صورتی که 
اکنون ان��واع پارچه ها به اس��م چادر 
مش��کی وارد کشور می ش��وند و تنها 
چی��زی ک��ه داخل آن نیس��ت چادر 
مشکی است. از سوی دیگر در گمرک 
پارچ��ه را کیلویی حس��اب می کنند 

و همین موضوع س��بب ش��ده برخی 
اف��راد با کم اظه��اری در ای��ن زمینه 
س��وء استفاده کنند.وی با بیان  اینکه 
ابتدا باید به درک مش��ترک از قاچاق 

برسیم، گفت: قاچاق در دید کلی یعنی 
کالایی ک��ه غیر از مبادی قانونی وارد 
کشور می شود. در حالی که مشکل و 
گرفتاری ما این اس��ت که بسیاری از 

کالاهای غیرقانون��ی از راه قانونی و با 
سوء استفاده از قوانین وارد می شوند.

دبیر کل انجمن صنایع نس��اجی 
و پوش��اک ایران اضافه کرد: در جلسه 
اخیر با گمرک پیش��نهاد دادیم برای 
س��ال آینده واردات پارچه مثل سابق 
به صورت متری حساب شود که رئیس 
گمرک نیز از این موضوع استقبال کرد.
وی با بیان  اینکه برخی از کالاهای 
چین��ی از طری��ق ترکی��ه وارد ایران 
می شوند، اظهار کرد: حدود 32 درصد 
از پوش��اک قاچ��اق ما از چی��ن وارد 
می ش��ود و بقیه آن از امارات است که 
البته بیش از 80 درصد از پوشاک وارد 

شده از امارات نیز چینی است.     

دبیر انجمن صنایع نساجی:

90درصدبرندهایخارجیپوشاکدرکشورتقلبیهستند

* وزیر نفت با بیان این که قیمت نفت در بودجه س��ال آینده توس��ط دولت 72 
دلار پیشنهاد شده اما تصمیم گیری با مجلس است، گفت: شرکت های بزرگ نفت 
و گاز دنیا برای همکاری با ایران در انتظار رفع تحریم های بین المللی هس��تند. 
بیژن زنگنه با بیان این که روند تکمیل فازهای مختلف پارس جنوبی رو به جلو 
است، اظهار کرد: تکمیل فازهای 15 و 16 پارس جنوبی در مراحل نهایی بوده 

و در فاز 17 نیز یک بخش به مدار آمده و در حال تولید است.
* نایب رئیس هیأت مدیره شرکت مخابرات استان تهران از پاسخگویی 
آنلاین و ارایه خدمات پس از فروش اینترنت پرس�رعت از طریق تلفن 
2020 خب�ر داد. غلامرضا ش�یدایی ضمن اعلام این مطلب افزود: تجربه 
موفقیت آمیز پاس�خگویی و پش�تیبانی از مشترکان اینترنت پرسرعت 
ش�رکت مخابرات استان تهران در استان البرز و همچنین تجربه ارزنده 
س�رعت رفع خرابی از طریق ش�ماره تلفن 17  ک�ه قریب به 8 میلیون 
مشترک را پشتیبانی می کند، موجب شد هیأت مدیره شرکت مخابرات 
اس�تان تهران مس�ئولیت نظارت و مدیریت مراکز پاسخگویی 2020 را 
برعهده کارکنان متعهد و متخصص شرکت مخابرات استان تهران قرار 

دهد.
* قائم مقام سازمان مرکزی تعاون روستایی از خرید 65 هزار تن سیب و پرتقال 
برای تنظیم بازار ش��ب عید امس��ال خبر داد. سید مهدی کلاته گفت: براساس 
مصوبه س��تاد تنظیم بازار، س��ازمان مرکزی تعاون روستایی 45 هزار تن پرتقال 
)ش��مال و جنوب( و 20 هزار تن س��یب را از باغداران خریداری و ذخیره سازی 

کرده تا برای تنظیم بازار شب عید از آن استفاده کند.
* بانک پاس�ارگاد به عنوان س�ازمان حامی محیط زیس�ت معرفی شد. 
به گزارش روابط عمومی این بانک، در این اجلاس که توس�ط دانشکده 
محیط زیست دانشگاه تهران و با نظارت مستقیم سازمان محیط زیست، 
برگزار ش�د، مقالات و سخنرانی هایی در خصوص رعایت موازین محیط 
زیس�تی توسط س�ازمان ها، تجربیات س�ازمان ها در زمینه پیاده سازی 
مدل های سبز و رعایت بهداشت و ایمنی محیط کار ارایه شده و به بانک 
پاسارگاد تندیس زرین این همایش به عنوان سازمان حامی محیط زیست 
اهدا شد.حضور بانک پاسارگاد در این اجلاس، به عنوان بانک حامی محیط 
زیست، در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی و نهادینه شدن نگاه 
جدی سازمان ها و شرکت ها به توسعه پایدار و ترویج فرهنگ حفاظت و 

صیانت از محیط زیست بود.
* یک مقام مس��ئول در وزارت نیرو گفت: با وجود ش��رایط نامناسب ذخایر آب 
و خشکس��الی های پیاپی، 15 طرح فوری برای نجات ذخایر آبی کش��ور طراحی 
ش��ده است.محمد علی مصطفوی اظهار داشت: وضعیت کنونی آب در کشور به 
شکلی است که اگر با همین روند ادامه یابد قطعاً در آینده نزدیک با بحران مواجه 
خواهیم ش��د، به همین دلیل نیاز است تا هماهنگی و مشارکت جامع در سطح 
کشور به وجود آید.وی به برنامه های اجرایی دولت اشاره کرد و گفت: خوشبختانه 
در شورای عالی آب که با حضور رئیس جمهور تشکیل می شود مصوباتی انجام 
ش��ده که یکی از آنها طرح احیا و تعادل بخش��ی آب های زیرزمینی است که این 
طرح از 15 پروژه مختلف تشکیل می شود و حضور بخش خصوصی برای حداقل 

دو پروژه از این طرح عظیم ضروری و حیاتی است.


